
� Mühendislik Mimarlık Fakülte-
si’nin düzenlediği “Türkiye Mimarlı-
ğında Modernizmin Yerel Açılımları
Vl. Poster Sunuşları” Öğrenci Merke-
zi’nde gerçekleştirildi. Rektör Prof.
Dr. Davut Aydın etkinlikte yaptığı ko-
nuşmada TRT ile ortaklaşa hayata ge-
çirilecek eğitim kanalını hatırlatarak,
“Kanalda bu tür çalışmaların tanıtıl-
ması konusunda bize proje getirin.
Yeni yayın döneminde mimarlığın ta-
nıtılması anlamında biz her şeye ha-
zırız.” dedi. 3. SAYFADA

� Ünlü oyuncu ve şarkıcı Şevval Sam,
Eskişehir’de vereceği konser öncesi
üniversitemiz radyosu Radyo A’da
Uzman Güzin Kıyık’ın sunduğu Tam
Onikiden programına konuk oldu.
Sam, programda son albümü “Has
Arabesk”ten en sevilen parçalara da
yer verdi. Alaturka müziğin kendisi
için bir zemin oluşturduğunu belirten
Sam, “İçimde arabeske dair bir parça
var ve bence arabesk sadece müzik
değil. Sanatla uğraşan insanların top-
lum üstünde değiştirici ve dönüştü-
rücü etkisi olduğuna inanıyorum.
Etnik farklılıkları seviyorum ama sınıf
farklarına karşıyım. Bu yüzden farklı
etnik dillerde de şarkı söylüyorum.
Arabesk yaparken bu farklılığa dikkat
çekmek istedim.” diye konuştu.

Şevval Sam
Radyo A’ya
konuk oldu
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‘Mimarlığı
tanıtmak için
proje getirin’

� Prof.Dr. Hasan Mandal araştırma projeleri, lisansüstü tez projeleri,
endeksli dergilerde yayınlar, performans kriterleri ve akademik yük-
seltmeler, yurtdışı görevlendirmeleri ve öğretim elemanı-öğrenci de-
ğişim programları hakkında sorularımızı yanıtladı.

Anadolu Haber olarak Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hasan Mandal ile görüştük.

Öğrenci konseyi Ata’nın huzurunda...

� Anadolu Üniversitesi Öğrenci
Konseyi, yenilenen genel kurulu
ve yaklaşık 120 öğrencinin katılı-
mıyla 7 Aralık günü Anıtkabir’i zi-
yaret etti. Anadolu Üniversitesi

Öğrenci Konseyi için gelenekselle-
şen Anıtkabir ziyaretiyle yeni
dönem, Ata’nın huzurunda başla-
mış oldu. Ziyaret, mozoleye çelenk
konulmasının ardından Anıtkabir

Özel defterinin Öğrenci Konseyi
Başkanı İrfan Erdal Çalışkan tara-
fından imzalanmasıyla sona erdi.
Daha sonra görevliler eşliğinde
Anıtkabir Müzesi gezildi.

‘Araştırmaya sağlanan
destekleri arttırıyoruz’

� “Araştırma sürecimizi bütünüyle
yeniden yapılandırdık. Bu yeniden
yapılandırma sürecini temel araş-
tırma boyutundan başlayıp ticari-
leşme sürecine kadar tümünün
koordine edileceği ve destekleneceği
bir sistem oluşturmaya çalışıyoruz.”

� “Desteklenen proje sayısının 39-
40’lı rakamlardan 2010 kasım sonu
itibariyle 120’ye ulaşmış olmasının
önemli bir gelişme olduğu görüşün-
deyim. Bizim hedefimiz bu yıl için
120’ydi ve yıl sonu itibariyle sanırım
bu sayı 130’a çıkacak. ” 2. SAYFADA

� Sivil Havacılık Yüksekokulu, “Dünya Sivil Havacılık Günü”nü 7
Aralık günü düzenlediği törenle kutladı. Etkinliğe Azerbaycan
Sivil Havacılık Akademisi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ramiz Sadı-
gov, SHYO Müdürü Prof. Dr. Mustafa Cavcar Türk Havacılık ve
Uzay Sanayi A.Ş. (TUSAŞ) Hava Araçları Mühendisliği Müdürü
Akif Çetintaş, Türk havacılığının öncülerinden Vecihi Hürkuş’un
kızı Gönül Hürkuş Şarman ile Tayyareci Vecihi Hürkuş Müzesi Der-
neği Başkanı Bahadır Gürer de katıldı. 5. SAYFADA

‘Dünya Sivil Havacılık Günü’ kutlandı

Prof. Dr.
Hasan Mandal

Rektör Prof. Dr.
Davut Aydın
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‘Araştırma destekleri artıyor’

Hande ÇEVİK

� Edebiyat Kulübü’nün 10 Aralık günü
düzenlediği söyleşinin konuğu Şair
Haydar Ergülen oldu. Kongre Merkezi
Salon Anadolu’da gerçekleştirilen söyle-
şiye şiir severler ve öğrenciler katıldı.

Şair Haydar Ergülen, Eskişehirli ol-
maktan mutlu olduğunu belirterek, “Es-
kişehir insana şiir yazdırır ama
yazdırdığı şiirler ancak benim yazdığım
gibi olur. O yüzden de çok büyük şiirler
çıkmaz. Fakat kendi halinde, şiirle uğ-
raşmak için gerekli duyguyu verir. Eski-
şehir’in kendisi enerji dediğimiz,
sakinlik dediğimiz kalbinize ne gelirse
taşıyan bir şehirdir. O yüzden öncelikle
şiir bir yana iyi ki Eskişehir gibi bir şehir
var diye düşünüyorum.” dedi.

Şiirin Hayata Katkıları

Şiire başlama hikâyesini anlatan
Haydar Ergülen, küçük yaşta şiirle ta-
nıştığını ve sonrasında öykü yazmaya
devam ettiğini söyledi. Ergülen, “Eskişe-
hir’de şiir yazmaya başladım. Tabii çok
küçük yaşta, 9-10 yaşlarındaydım.
Küçük yaşta yazdığınız şiirler, şiiri bıra-
kacağınıza işaret eder, ben de orta-
okulda şiiri bıraktım. Ortaokulda şiir
geleneğimizi oluşturan İlhan Berk,
Sezai Karakoç, Fazıl Hüsnü Dağlarca’yı
öğrenince, insan saygısından şiiri bıra-
kır. Türk şiirinin böyle güçlü bir gele-
neği vardır. Hikâye yazmaya başladım.
Böyle büyük şairler varken bana şiir
yazmak düşmez diye düşünmüş olabi-
lirim. Ama sonra anladım ki onların aç-
tığı yolda yürümek için de şiir yazabilir
insan.” diye konuştu.

Şiirin insanın hayatında iyiliğe yol
açtığını ifade eden Ergülen, şiirin ha-
yata yaptığı asıl katkının şiir dışın-
daki başka alanlarda iyilik, sadelik ve
terbiye getirmesi olduğu belirtti.
Haydar Ergülen, yeniden şiire başla-
dığında ise Orta Doğu Teknik Üniver-
sitesi (ODTÜ)’nde Sosyoloji öğrencisi
olduğunu söyledi.

Haydar Ergülen Kimdir?

Haydar Ergülen 14 Ekim 1956’da
Eskişehir’de doğdu. İlk ve ortaokulu
Eskişehir’de, liseyi Ankara’da okudu.
ODTÜ Sosyal Bilimler Fakültesi Sosyo-
loji Bölümü’nü bitirdi. Anadolu Üni-
versitesi’nde araştırma görevlisi
olarak çalıştı. İstanbul’da reklam ya-
zarlığı yaptı. Anadolu Üniversitesi’nde
yayımcılık, reklamcılık ve Türk Şiiri
dersleri verdi. Halen Bahçeşehir Üni-
versitesi İletişim Fakültesi’nde, ‘Yara-
tıcı Yazarlık’ ve ‘Türk Şiiri ve Şairler’
dersleri veriyor.

‘Eskişehir
insana şiir
yazdırır’

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hasan Mandal Anadolu Haber’in sorularını yanıtladı...

� Öncelikle, çalışmalarınız hakkında
genel bilgi isteyeceğiz sizden... Neler
söylemek istersiniz? Sonra da biz
merak edilen konulara ilişkin uzun
bir soru listesi hazırladık; onlara
yanıt almaya çalışacağız... İsterseniz,
araştırma konusuyla başlayalım.

Üniversitemizde uzun yıllardan
beri araştırma yapılıyor ve belli so-
nuçlar elde ediliyor. Araştırma konu-
sunda şu an heyecanımız ve yapmak
istediğimiz ise araştırmayı bir bütün
olarak ele almak. Girdiden daha çok,
çıktısıyla hesap veren bir üniversite
yaklaşımıyla, üniversitenin özgörev-
leri kapsamında eğitim-öğretim,
araştırma ile toplumsal katkı boyu-
tunda araştırma sürecini bir bütün
olarak yönetmek.

Araştırma Sürecini Yeniledik

Öncelikle araştırmadan sorumlu
rektör yardımcılığı oluşturuldu.
Bunun altında araştırma sürecimizi
bütünüyle yeniden yapılandırdık. Bu
yeniden yapılandırma sürecinde
temel araştırma boyutundan başla-
yıp ticarileşme sürecine kadar tü-
münün koordine edileceği ve
destekleneceği bir sistem oluştur-
maya çalışıyoruz.

Bu araştırma sürecinin 4 aşaması
var: Temel araştırma, uygulamalı
araştırma, üretilen bilginin transferi
(fikri mülki haklar) ve ticarileşmesi bo-
yutu. Bunun tümünü yürütmeye çalı-
şıyoruz. Bu kapsamda da 2010 yılında
oluşturulan Araştırma Koordinasyon
Kurulumuz (AKK) tüm bu sürecin yü-
rütülmesinden sorumlu bir ortak akıl
platformu.

Bu yeniden yapılandırma süreci
kapsamında bugüne kadar yapılan-
ları özetlemeye çalışırsak, en önemli
çıktımız araştırma projelerinin sayı-
sındaki artıştır. 2010 yılında bugün iti-
bariyle bize ulaşan proje sayısı 171.
Bunun 119’unun desteklenmesi ka-
rarı alındı. 23’ü ne yazık ki desteklen-
meye değer bulunmamış, 29’u da şu
an değerlendirme aşamasında.

Proje Sayısı Üçe Katlandı

Bu ne demek derseniz, bu yılki
proje sayısının önceki yıllarla karşı-
laştırmasına bakmamız gerekir. Ne
yazık ki geçen yıl bu rakamımız 39.
Ondan önceki yıl 44. Desteklenen
proje sayısının 39-40’lı rakamlardan
2010 kasım sonu itibariyle 120’ye
ulaşmış olmasının önemli bir ge-
lişme olduğu görüşündeyim. Bizim
hedefimiz bu yıl için 120’ydi ve yıl-
sonu itibarıyla bu sayı sanırım 130’a
çıkacak. Bu da amacımızın 3 katı he-
defe ulaştığımızı göstermektedir.

Geçtiğimiz yıl bizim harcadığımız
rakam araştırma projeleri için 3,2 mil-
yon TL, bu yıl ise 15 milyon TL. Bu yıl
sayımız 3 katı olmasına karşın proje
sayılarımızda, harcadığımız rakam 5
kat. Geçtiğimiz yıl için şöyle bir eleştiri
kendimize söyleyebilir miyiz? Kişiler
projeye başvurdu da paramız mı
yoktu da ondan dolayı mı 3,2 milyon

TL’de kaldı. Hayır, üniversitemizin
bunun için destekleyeceği BAP kapsa-
mında fonu vardı; ancak yeterli talep
oluşmamıştı. Biz bu talebi oluştur-
maya çalışıyoruz.

Motivasyon Eksikliğini Giderdik

Bir diğer ifadeyle araştırmacılarımı-
zın motivasyona, teşviğe ihtiyacı vardı.
Biz de bunu desteklemeye çalışıyoruz.
Özellikle sosyal ve eğitim bilimleri
alanlarındaki proje sayısındaki artış
gerçekten sevindirici.

Değerlendirme sistemimizin şeffaf-
lığı ve daha iyi değerlendirilmesi için
araştırma projelerimizin önerilerini
ağırlıklı olarak dışa da açtık.

Geçmişte proje önerilerini 3 ha-
keme gönderiyorsak, bunun tama-
mına yakını üniversite içindeydi.
Şimdi ikisini kurum dışına gönderiyo-
ruz. Bir tanesini ise kurum içinde de-
ğerlendiriyoruz.

2011 yılında lisansüstü tez projele-
rimizi bir ayda genel amaçlı projeleri-
mizi de üç ayda karara bağlama
hedefimiz var. Çünkü araştırıcı, pro-
jeyi önerdikten sonra en kısa sürede
geribildirim almak istiyor. Biz de o ko-
nuda BAP komisyonumuz olarak ta-
ahhüde girdik.

Lisansüstü Tez Projeleri

Lisansüstü tez projelerinde ilgili
yönetmeliğin elverdiği çerçevede es-
neklik oluşturduk. Lisansüstü tez
projelerini tüm öğrencilerimize ge-
nişlettik. Bu şekilde lisansüstü öğ-
renci sayımızın artışına katkıda
bulunduğumuzu düşünüyorum. Şu
an her lisansüstü öğrencisine danış-
manı aracılığıyla araştırma görevlisi
olsun olmasın, 10 bin liralık proje öne-
rebilme fırsatı verebiliyoruz. Doktora
projelerinde ise 20 bin liralık limiti, 40
bin liraya çıkardık. Lisansüstü proje
sayımıza bakarak memnun musunuz
derseniz; ben üniversitemizdeki li-
sansüstü öğrenci sayımızın sunduğu-
muz fırsatlara göre hala çok düşük
olduğunu düşünüyorum.

Araştırma sürecinin iyileşmesi

kapsamında gerçekleştirdiğimiz
bir iyileşme de BAP projeleri öne-
rilme ve değerlendirme sürecinin
otomasyonudur. 1 Ocak 2011 tari-
hinden itibaren projelerin öneril-
mesi, değerlendirilmesi ve karara
bağlanması süreçlerinin tümü bu
otomasyon sistemi üzerinden ger-
çekleştirilecek ve bu şekilde kırtasiye
ve postalama masraflarını minimuma
indirmiş olacağız. Bu aynı şekilde de-
ğerlendirme sürecimizin hızını da art-
tıracak.

Çağrı Sayısı 10’a Çıktı

Projeyi çağrı sayımızı, yılda 3 iken
10’a çıkarmamız da araştırmacıları-
mızca olumlu karşılandı. Şu an hazi-
ran ve temmuz ayları hariç yılın her
ayı proje alıyoruz.

Araştırma projelerinde, proje için
gerekli olan tüm donanımı ve gerekli
yetkinlik kazanımına yönelik eğitim,
çalıştay, konferans, sempozyum, se-
miner, saha çalışması ve 1 yıla kadar
yurt dışı araştırma çalışmalarını
proje kapsamında destekleyebiliyo-
ruz. Bu, özellikle genç arkadaşları-
mız tarafından çok olumlu olarak
değerlendirildi.

Proje Eğitimlerine Başladık

Araştırma sürecinde en önemli,
iyileşmeye açık yönlerimizin ba-
şında; yine 8 Şubat 2010 tarihinde
geniş katılımlı bilgilendirme top-
lantısında da gündeme gelen, eği-
tim eksikliği konusu geliyor.
Yapmış olduğumuz anket çalışma-
sında proje yönetimi konusunda
bilgi birikimimizin ve tecrübemizin
sınırlı olduğu en önemli güçlük ola-
rak ortaya çıktı. Bu kapsamda baş-
latılan eğitimlerin sürdürülmesine
yönelik yoğun bir talep geldi. Buna
yönelik de ilk eğitimimizi kasım
ayında gerçekleştirdik. Bu eğitime
17 arkadaşımız katıldı ve yüzde
90’ın üzerinde memnuniyet ora-
nıyla programı tamamladılar. Katı-
lım açısından eğitimlerimizi ara
sınav ve final haftalarına getirmeye

çalışıyoruz.
Proje yönetimi

eğitiminin yanında
sosyal bilimler ve
eğitim bilimleri
alanındaki projele-
rimizi artırmaya
yönelik olarak nitel
ve nicel araştırma
teknikleri üzerine
eğitim programla-
rını da başlattık.
Nitel araştırma
üniversite öğretim
üyelerimizce, nicel
araştırma da ilgili
uzmanlar tarafın-
dan hafta sonla-

rında verilmekte.
Her iki eğitim için de yoğun bir

talep oldu. Gerçekten bu talepler bizi
sevindiriyor ve yönetim olarak bize de
motivasyon sağlıyor. Eminim yakın
gelecekte bu araştırmalarımızın çıktı-
larını almaya başlayacağız.

“Bu şekilde araştırma projesi
yapmak istiyorum ancak bu ko-
nuda pek yetkin değilim” diyen
tüm arkadaşlarımızın bu yetkin-
liği kazanabilmeleri için bir ortam
oluşturmaya çalışıyoruz.

�Çok teşekkür ederiz. Çok geniş bir
çerçeve çizdiniz. Şimdi bizim soru-
larımızdan devam edelim... Bu
eğitime katılan 75 kişiden 25’i nasıl
seçilecek?

Oldukça basit ve şeffaf bir değerlen-
dirme; yani başvuru sırasına göre. İl-
gili eğitim döneminde yer alamayan
arkadaşlarımız ise bir sonraki başvuru
sürecinde öncelik kazanıyor. Bu şe-
kilde talep eden tüm araştırmacıları-
mıza bu yetkinliği kazandırmayı
hedefliyoruz.

�Dönem başında yaptığınız toplan-
tıda, proje yapanlara ilişkin bir “mo-
tivasyon” olacağı üniversite
yönetimince söylenmişti?

Bununla ilgili olarak üniversite-
mizde yılın ilk aylarında bir çalışma
gerçekleştirildi. Bu sistemin Nisan
ayında uygulanması planlanmıştı.
Ancak “Tam Gün Yasası” ve buna bağlı
YÖK’ün hazırlamakta olduğu ilgili yö-
netmelik nedeni ile bunu 2011 yılının
başına erteledik. Teşvik sisteminde
araştırmanın yanında eğitim-öğretim
ve toplumsal katkı boyutları da var.
Araştırma süreci ile ilgili sistemin ha-
zırlanmasında Üniversitemiz akade-
mik yükseltme koşullarımızdaki
araştırmayla ilgili tüm faaliyetlerin et-
kileri de korunarak aktarıldı. Şubat
2011’den itibaren bu sistemi uygula-
yabilmeyi planlıyoruz.

I Devamı gelecek sayıda...

Haydar
Ergülen

� Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Hasan Mandal ile üniversitedeki araştırma projeleri, lisansüstü
tez projeleri, endeksli dergilerde yayınlar, performans kriterleri, akademik yükseltmeler, yurt
dışına görevlendirmeler ve öğretim elemanı-öğrenci değişim programları hakkında bir söy-
leşi gerçekleştirdik. Söyleşinin ilk bölümünü bu hafta yayımlıyoruz.

Rektör Yardımcısı Prof. Dr. H. Mandal, Anadolu Haber Yazı İşleri Müdürü Prof. Dr. Erkan Yüksel, editörler
Araş. Gör Pelin Öğüt ile Araş. Gör. Çağdaş Ceyhan’ın sorularını yanıtladı. Görüşmeyi Tamer Olcay fotoğrafladı.
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Hande ÇEVİK

� Mühendislik Mimarlık Fakültesi’nin
düzenlediği “Türkiye Mimarlığında Mo-
dernizmin Yerel Açılımları Vl. Poster Su-
nuşları” 2 Aralık günü Öğrenci Merkezi
Salon 2009’da gerçekleştirildi.

Etkinliğin açılış konuşmasını yapan
MühendislikMimarlıkFakültesiMimar-
lık Bölümü öğretim üyesi Yard. Doç.
Deniz Özkut, “Modern mimarlık mirası-
nın korunmasını ve belgelenmesini
amaçlayan ve uluslararası bir inisiyatif
olarak kurulan DOCOMOMO’nun Tür-
kiye Çalışma Grubu olarak, bu yılki top-
lantıyı Eskişehir’de düzenliyoruz.
Eskişehir’de yapmamızın özel bir ne-
denivar.OdaEskişehir’ingelenekselmi-
marlık örneklerinin yanı sıra önemli ve
zengin bir Cumhuriyet dönemi mira-
sına da sahip olmasıdır. Bu çalışmayı
gerçekleştirirken bize tam destek veren
Rektörümüz Prof. Dr. Davut Aydın, Be-
lediye Başkanımız Prof. Dr. Yılmaz Bü-
yükerşen, Tepebaşı Belediye Başkanı
Ahmet Ataç ve Odunpazarı Belediye
BaşkanıBurhanSakallı’yateşekkürede-
riz.” diye konuştu.

DOCOMOMO Türkiye Çalışma Grubu

Eş Başkanı ve Yıldız Teknik Üniversitesi
öğretimüyesiYard.Doç.Dr.EbruOmay
PolatdaEskişehir’inçoközelbirkentol-
duğunu belirterek, modern mimarlık
mirasının üretim ve anıtsal yapıtlarını
barındırdığını söyledi.

DOCOMOMO ilgili bilgi veren Polat,
“DOCOMOMO1920’lerlebaşlayanbirta-
rihielealdı.Dahasonra1970’lerekadar
uzandı,modernizmidebünyesinekattı.
Öncelikle yıkılması ya da birtakım so-
runlarnedeniyleonarılmasıgerekenya-
pıları kurtarmak için kurulan
uluslararası bir kuruluştu. Daha sonra
çalışmalarını genişleterek gerek kuram-
sal anlamda gerekçe belgeleme anla-
mında çok geniş katılımlı bir
organizasyon haline geldi.” dedi.

Tanıtım İçin Herşeye Hazırız

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın ise ko-
nuşmasındaşunlarısöyledi: “Yeniyıl iti-
bariyleüniversitemizinTRTilebaşlattığı
yenibirkanalyayınagirecek.Buteleviz-
yon kanalı her yaş grubuna hitap edi-
yor, küresel bir yayın olacak. Ayrıca
kanalda bu tür bilimsel çalışmaların,
üniversitede yapılan her türlü araştır-

manınkanala taşınması içinüniversite-
mizde haber portalı oluşturuluyor. Mi-
marlık alanındaki tüm çalışmaların
belgelenmesinin ötesinde toplumla
paylaşılması konusunda kanalımızın
önemliolduğunudüşünüyorum.Buan-
lamda çalışma grubuna çağrı yapıyo-
rum; bundan sonra kanalda bu tür
çalışmaların tanıtılma konusunda bize
projegetirin.Yeniyayındönemindemi-
marlığın tanıtılması anlamında biz her
şeye hazırız.”

BüyükşehirBelediyeBaşkanıProf.Dr.
Yılmaz Büyükerşen de belediyelerin Es-
kişehir’de mimariye önem verdiği için
bu etkinliğin çok isabetli bir seçim oldu-
ğunu belirtti. Prof. Dr. Büyükerşen, söz-
lerini şöyle sürdürdü: “Eskişehir aslında
çok daha zengin örneklere sahipti. Biz
doğma büyüme Eskişehirliler olarak,
şimdiçokgüzeleserleri, kartpostallarda
görebiliyoruz. Dolayısıyla Eskişehir’de
mimarlık yapan özellikle genç mimar
arkadaşlarımız da ancak bizim topladı-
ğımız koleksiyonlara bakarak bilgi sa-
hibi oluyorlar. Mimari eser saklamak
önemli bir şehircilik anlayışıyla ilgili.
Şehir demek, bina demek, yapı demek.

Benim fotoğrafçılıkta okuyanlara öne-
rim elde kalan tüm binaların hepsinin
fotoğraf albümü yapılması.”

Sanayileşmeyle Kapitalizm Başlar

MimarlıkBölümüöğretimüyesiProf.
Dr. Sevin Aksoylu şunları söyledi: “Mo-
dernleşme Sürecinde Eskişehir Kenti-
nin Mekânsal Gelişimi” konulu
sunumunda “Modern yeni ve güncel
demek, Modernizm ise 18. yüzyıla da-
yanır ve aydınlanma felsefesiyle ortaya
çıkar. Nedir bunun ilkeleri? Laiklik ola-
cak, sosyal yaşamı rasyonalize edece-
ğiz ve insanların özgürlüğü çok önemli.
Düşünsel olarak baktığımızda Moder-
nizm, aydınlanmayla başlıyor, politik
olarak Fransız İhtilali’ne dayanıyor.
Ekonomik olarak da sanayileşmeye.
Modern dönem kent algısında ise, mo-
dern kültürün kentlerde üretildiği ve
daha sonradan gelen insanlara aktarıl-
dığı bir durum vardır. Sanayileşmeyle
artı ürün çıkar ve kapitalizm başlar.
Kentleşmeyle herkesin kentlileşeceği
varsayılır. Kente işlevsel bir bakış açısı
var, yani kentin bölgelere ayrılması söz
konusudur.”

‘Mimarlığı tanıtmak için proje getirin’

Grafik Bölümü’nden karma sergi ve söyleşi
Serhan SEVİN

� Güzel Sanatlar Fakültesi (GSF) Gra-
fik Bölümü’nün düzenlediği “Karma
SergiveSöyleşi” isimlietkinlikkapsa-
mındakisöyleşi6AralıkgünüKongre
MerkeziKırmızıSalon’dagerçekleşti-
rildi. İki bölüm halinde gerçekleşen
söyleşininilkbölümüneGSFmezun-
larından Deniz Tan, Anıl Tortop,
Bengi Gencer ile halen GSF’de öğ-
renci olan Ezgi Genç katıldı.

İllustrator Bengi Gencer, bugüne
kadar arayan değil hep aranılan bi-
risi olduğunu belirterek, “Home-Of-
fice olarak çalışıyorum. Daha
önceleri Siemens’te tek grafiker ola-
rak çalıştım. Şu an TÜBİTAK için çizi-
yorum.Bugünekadarhepişlerbana
geldi diyebilirim. İnternet üzerinden
portfolyo hazırlamak sizler için çok
daha iyi olacaktır.” dedi.

Kariyerine reklamcı olarak devam
eden Deniz Tan da bugünkü kariye-
rine çok ilginç bir şekilde geldiğini
ifade ederek, şunları söyledi: “Ben

eğitimveöğretimhayatımaekonomi
okuyarak başladım fakat bu mes-
lektemutluolamayacağımıanladım.
Staj yapmak insanın hayatında
bazen neler istemediğini görmesini
sağlıyor. Stajın ardından yeni kuru-
lan bir reklam şirketinde Junior Rek-
lam Yazarı olarak çalıştım. Ardından
çeşitli projelerimi gerçekleştirmek
için yurt dışına açıldım. Reklamcılığı
seviyorum fakat diğer alanlara açıl-
mam gerektiğinin zamanının geldi-
ğini hissediyorum.”

Anıl Tortop ise “Anadolu Üniver-
sitesinden ‘Animatör’ olarak ayrıl-
dım fakat şu an çocuk kitabı
çevirmeni olarak çalışıyorum. Aynı
zamanda bu kitaplara çizimler ya-
pıyorum. Okul döneminde çok
daha farklı beklentiler
içerisindeyim. Birgün bir şirkette
çalışırken, kendimi patronumla ev-
lenmiş olarak buldum. Hayatı kes-
tirmek gerçekten çok zor.” dedi.

Ezgi Genç ise “le petit yubbié”

markası altında keçeden, kağıttan
ve resimden bazen kumaştan, ba-
zense fimodan oyuncaklar ve akse-
suarlar yaptığını söyledi. Genç,
“Bizim meslek grubumuzda kadına
bakış açısı değişiyor. Benim yaptık-
larıma gelince tabii ki hem maddi
hem de manevi olarak beklediğin
değeri görmüyorsun. Sonuçta el
emeği, el işi. Bazen okul ile oyuncak
dikmek arasında kaldığım oluyor.
Ben genelde oyuncak dikmeyi ter-
cih ediyorum. Bazen o kadar yoğun
bir tempoda çalıştığım oluyor ki, 6
ayda 13 detaylı iş yaptığımı hatırlı-
yorum.” diye konuştu.

Söyleşinin ikinci bölümüne ise
Ozan Tortop, Yusuf Gencer, Fırat Yıl-
dızveÇağrıAkyurtunöğrencilerlede-
neyimlerini paylaştı. Etkinlik
kapsamındaGüzelSanatlarFakültesi
Grafik Bölümü tarafından oluşturu-
lan“KarmaSergi”deÖğrenciMerke-
zi’nde açıldı. Sergi 13 Aralık’a kadar
gezilebilir.

Girişimciler
için proje
yazma eğitimi
Hale KARAKAYA

� Bursa, Eskişehir, Bilecik Kalkınma
Ajansı (BEBKA)’nın bölgedeki yeni giri-
şimcileri proje hazırlama ve projenin
kabulü konusunda bilgilendirmek ama-
cıyla düzenlediği “Proje Yazma Eğitimi”
8-9 Aralık günlerinde Kongre Merkezi
Kırmızı Salon’da gerçekleştirildi. Etkinli-

ğin açılışında konuşan
BEBKA uzmanlarından
Tamer Değirmenci, eği-
timde bilgilendirmele-
rin ardından iki örnek
proje inceleneceğini ve
katılımcıların projeleri

hakkında değer-
lendirmelerin
yapılacağını
söyledi.

Uzman
İpek Akad da projenin ne olduğu ve bir
projede nelerin yer alması gerektiği ko-
nusunda açıklamalarda bulundu. Proje-
nin “ne, nerede, ne zaman, niçin, nasıl,
kim için, kim tarafından ve kaç paraya”
gibi sorulara yanıt vermesi gerektiğine
dikkat çeken İpek Akad, “Klasik proje-
lerde en çok görülen eksiklikler kısa va-

deli bakış açıları, geçmiş
deneyimlerin yeni pro-
jelerde dikkate alınma-

ması, faaliyet tabanlı
uygulama ve plan-

lama, doğrulanabilir ol-
mayan proje çıktıları ve

yetersiz proje do-
kümanlarıdır”

diye konuştu.

Duygu KEÇELİ

� Endüstri İlişkileri ve Sosyal Politika
Kulübü, 6 Aralık günü İktisadi ve İdari
Bilimler Fakültesi Amfi 1’de genel kurul
toplantısını düzenledi. İktisadi ve İdari
Bilimleri Fakültesi Dekanı Prof. Dr.
Recai Dönmez ve Dekan Yardımcısı
Doç. Dr. A. İlhan Oral’ın katıldığı toplan-
tının açılış konuşmasını yapan kulüp
danışmanı Prof. Dr. Ufuk Aydın, kulü-
bün etkinliklerle öğrencileri iş hayatına
hazırlayacağını söyledi. İİBF Dekanı
Prof. Dr. Recai Dönmez de yaptığı ko-
nuşmada bu tür kulüplerin öğrencile-
rin sosyal ve akademik yaşantılarına
büyük katkılar sağladığını kaydetti.
Dönmez, kulüp üyelerinin tüzüğü ve
yeni bir istekte bulunmadan önce
sahip oldukları hakları bilmelerinin
önemli olduğunu vurguladı.

Daha sora yapılan seçimde kulüp
yönetim kurulu yönetim kurulu Alper
Akgün, Cihan Fırat Yaman, Özge Kabaş,
Elifcan Şahin, Sinem Tuz, Gözde Çam,
Eren Özek ve Pınar Dereli’den; denet-
leme kurulu Pelin Barba-
ros, Hanife Bakkal ve
Hüseyin Bilen’den; di-
siplin kurulu ise Mert
Çevik, Hülya Yıl-
maz ve
Gamze Erçe-
vik’ten
oluştu.

‘Etkinlikler
öğrencileri
iş hayatına
hazırlayacak’

Kalite Kulübü
ilk genel
kurulunu yaptı
Cemile Hande BIÇKI

� Yeni öğrenci kulüplerinden Kalite Ku-
lübü, ilk genel kurul toplantısını 8 Aralık
günü İktisadi ve İdari Bilimler Fakül-
tesi’nde gerçekleştirdi. Kulüp Danış-
manı İİBF İşletme Bölümü öğretim
üyesi Doç. Dr. Nurcan Turan kurulda
yaptığı konuşmada “Kalite Kulübünün
amacı; üniversite öğrencilerinin akade-
mik, kültürel, toplumsal ve kişisel geli-
şimlerine katkıda bulunmak, yaratıcı
niteliklerini ve yeteneklerini geliştirebil-
mektir.” dedi. İş dünyasının yöneticile-
rini öğrencilerle buluşturmayı da
hedeflediklerini ifade eden Turan, sek-
törleri tanımak için işletmelere teknik
geziler düzenleyeceklerini söyledi.

Toplantıda kulübün Yönetim ve De-
netim Kurulu asil ve yedek üyeleri se-
çildi. Yönetim Kurulu asil üyeleri olarak
Ömer Faruk Söylemez, Mustafa Diker,
Aşkın Bal ve Yasin Zarasız seçilirken; Yö-
netim Kurulu yedek üyeleri ise Berk Era-
tik, Sayım Yardım, Serap Gülmüş,
Fatma Burcu Yılmaz oldu. Denetim Ku-

rulu asil üyeleri: Tuna-
han Midi, Gizem
Şafak, Aslan Can
Çağla. Denetim
Kurulu yedek üye-
leri: Atalay Kur-

toğlu, Furkan
Sarıatlı ve
Çağlar
Köksal
oldu.
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Tamer Değirmenci

Doç. Dr.
Nurcan Turan

Rektör Prof. Dr.
Davut Aydın

Prof. Dr.
Ufuk Aydın

Yard. Doç. Dr.
Ebru Omay Polat

Prof. Dr.
Yılmaz Büyükerşen

Yard. Doç.
Deniz Özkut

Prof. Dr.
Sevin Aksoylu
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‘Şarap içmek
ayrı bir
kültürdür’

AIESEC
kongresine
ev sahipliği
yaptık

‘Eskişehir’de
Görülecek
Yerler...’

� İnşaasına2008yılındabaşlanan İle-
tişim Bilimleri Fakülte (İBF)’sinin yeni
binası bu yıl tamamlanarak hizmete
girdi. Modern mimarisi ve büyüklü-
ğüyle dikkat çeken bina her yönüyle
öğrenciler ve akademisyenlerinin ihti-
yaçlarına uygun olarak yapıldı .

Projenin mimarlığını, üniversite-
miz Mühendislik Mimarlık Fakültesi
Mimarlık Bölümü Başkanı Prof. Dr.
Ruşen Yamaçlı ile Doç. Dr. Leyla Y.
Tokman ve Araş. Gör. İnci Güldoğan
üstlendi. 32.076.00 m2 lik brüt ka-
palı alana sahip bina; akademik, eği-
tim, stüdyolar ve uygulamalı üretim
merkezi olmak üzere dört bloktan
oluşuyor.

Akademik blok eliptik şekli ile ilk
göze çarpan yapı. Şekli sayesinde
yapı, akademisyen ofislerinin ışıktan
maksimum faydalanmalarını sağlı-
yor. Dört kattan oluşan akademik
bloğun zemin katında büyük bir
sergi holü, konferans salonu, fuaye
ve öğrenci işleri ile dekanlık birimleri
bulunuyor. Eğitim bloğunda ise,
merkezi çekirdek yakınında her
katta bir öğrenci kulüp odası ve açık
hava sineması olanaklı iki katlı kan-
tin ve anfiler ile derslikler yer alıyor.

Bu bloğun kültür kanadında

zemin katta İletişim Sanat Galerisi,
ikinci ve üçüncü katta DVD kütüp-
hane ve izleme salonu, en üst katta
bilgisayar çalışma salonu bulunuyor.
Stüdyolar bloğu, üç adet farklı bü-
yüklükteki uluslararası standart
oranlara sahip stüdyo ile dekor de-
posu ve atölyesinden oluşuyor. Uy-
gulamalı üretim merkezi bloğu
içinde sanatçı hazırlanma odaları,
ses stüdyosu, radyo stüdyosu, dijital
ve geleneksel fotoğraf stüdyoları,
kurgu uygulama dersliği ve ilgili oda-
ları, animasyon laboratuarı ve film
arşivi var.

Eğitim bloğunun zemin katında 2
adet 100 kişilik amfi, diğer katlarda
da 2 tane 200 kişilik amfi, yapı gene-
linde de dört bölüm için toplam 4
adet20kişilik,6adet30kişilik,6adet
40 kişilik, 6 adet 60 kişilik, 3 adet 90
kişilik derslik, 3 adet bilgisayar labo-
ratuarı, 4 adet öğrenci ofisi, 1 adet
çok amaçlı
derslik, 4
adet proje
ve atölye
dersliği, 1
adet özel
eğitim se-
m i -

neri dersliği bulunuyor.
Akademik blokta ise eski fakülte-

nin aksine her öğretim elemanı
kendi özel ofislerine sahip. Bu yö-
nüyle mimari proje, önümüzdeki yıl-
lar için hem öğretim elemanı hem
de öğrenci kontenjanlarının artması,
düşünülerek geliştirildi.

Mimarlık bölüm başkanı Prof. Dr.
Ruşen Yamaçlı, Doç. Dr. Leyla Y. Tok-
man ve Araş. Gör. İnci Güldoğan,
‘’Okulumuz ve eğitim adına böyle bir
hizmette bulunmaktan büyük gurur
ve mutluluk duyduk’’ dediler. Prof.
Dr. Yamaçlı, binanın kuş bakışı görü-
nümünün fotoğraf makinesine ben-
zemesi konusunda da ‘’Sürreal bir
çalışma yaptık, özellikle fotoğraf ma-
kinesine benzemesi için uğraşma-
dık. Mekiğe benzeten de var, göze de
ancak; insanların bunları farkederek
mimari konuşuyor olmaları beni ay-
rıca mutlu ediyor.’’ diye

konuştu.

Simge AKSU

� Eskişehir Meslek Yüksekokulu’nun
düzenlediği şarap tanıtımı etkinliği 7
Aralık günü gerçekleştirildi. Öğrencile-
rin yoğun ilgi gösterdiği etkinliğe Sen-
sus Şarap Butikleri kurucusu
Sommelier İlhan Olam konuşmacı ola-
rak katıldı.

Eğitimde şarap dünyasına ve şarap
kültürüne dair bilgiler veren şarap eks-
pertizi İlhan Olam, öğrencilere Tür-
kiye’de şarapçılığın gelişmesi için butik
şarap üretimine geçilmesi gerektiğini
söyledi. Butik şarap üretiminin senede
30 bin şişe üretimi geçmeyen ve üretim
tesisi içinde olan bir şarapçılık oldu-
ğunu belirten Olam, “Şarap ve mutfak
birbirinden ayrılmayan ikililerdir, bir
sommelierin her ikisine de hâkim ol-
ması gerekir.” dedi.

Şarabın dünyasında yer almak için
şarabı sevmek gerektiği kaydeden İlhan
Olam, Sommelier olmak için doğuştan
gelen bir damak yeteneğine sahip ol-
manın gerekmediğini ve bunun eğiti-
mini alarak da bu alanda uzman
olunabileceğini söyledi. Türkiye’de
şarap üretiminin zaman içinde geliş-
meye başladığını kaydeden Olam, tek-
nolojinin gelişmesi ve yatırımların
artması ile şarap üretiminin daha çok
butik üretime kaydığını belirtti. Butik
üretim sayesinde daha
kaliteli şaraplar üre-
tildiğine dikkat
çeken Olam, Türk şa-
raplarının da son yıl-
larda yurt
dışında
önemli başa-
rılara imza
attığını
belirtti.

Cemile Hande BIÇKI

� Anadolu Üniversitesi Çağdaş Eğitim
Kulübü “Dünya Gönüllüler Günü”nü, 5
Aralık günü düzenlediği “Gönüllülük”
toplantısı ile kutladı. Kongre Merkezi
Mavi Salon’da gerçekleştirilen toplan-
tıya Anadolu Üniversitesi öğretim üye-

leri Prof. Dr. Ufuk Aydın,
Yard. Doç Dr. Turan

Akman Erkılıç ile
Toplum Gönül-
lüleri’nden (TOG)
Burcu Bektaş,

Türkiye
E ğ i -

tim Gönüllüleri Vakfı (TEGV) Eskişehir
Eğitim Parkı Yönetim Kurulu Üyesi
Didem Aydınmakina ve FOX TV “Çalar
Saat” programının sunucusu Fatih Por-
takal konuşmacı olarak katıldı.

Yard. Doç Dr. Turan Akman Erkılıç,
gönüllülüğü bireylerin toplumsal so-
rumluluk anlayışıyla, çıkar gözetmeksi-
zin bilgi, zaman, beceri, deneyim ve
kaynaklarını kendi hür iradeleriyle bir
amaç doğrultusunda kullanması ola-
rak tanımladı. En zor yöneticiliğin gö-
nüllülük yöneticiliği olduğunu ifade
eden Erkılıç, gönüllülüğün kişisel çıkar-
lar gözetmeksizin olaya el atmak oldu-
ğunu söyledi.

Prof. Dr. Ufuk Aydın da refahı art-
tırmayı, bütünleşmeyi, demokratik-
leşmeyi, kentleşmeyi, gönüllülüğün
yararları olarak sıraladı. Gönüllüle-

rin başarılı, sabırlı, mutlu, anlayışlı
insanlar olduğunu söyleyen Aydın,
gönüllülüğün kendimizi geliştirmek
açısından çok önemli olduğunu vur-
guladı.

Burcu Bektaş da gençlerin gönüllü-
lük konusundaki önemine dikkat çe-
kerek, “Gençler bizim yarınlarımız
değil, gençler bizim bugünümüz, gele-
cekte de yetişkinlerimizdir.” dedi. Tür-
kiye’deki gençlerin yüzde 25’inin bir
sivil toplum kuruluşuna bağlı oldu-
ğunu belirten Bektaş, gençlerin örgüt-
lenmeye ihtiyacı olduğunu ifade etti.

Didem Aydınmakina da TEGV’e katı-
lan katılımcıların profili, gönüllü faali-
yet alanları, gönüllülüğün kazanımları
ve motivasyonu arttıran faktörler hak-
kında bilgi verdi. Aydınmakina, “Katı-
lımcıların yüzde 90’ı 40 yaş altı, yüzde

80’i 30 yaş altı ve yüzde 50’si 24 yaş altı.
Eğitim, çocuklar, gençler, çevre ve kül-
tür sanat, sağlık, yoksullukla mücadele,
kadınlar ve siyaset, gönüllülüğün faali-
yet alanları. TEGV’de gönüllülük kaza-
nımlarından bazıları, çocuklar
tarafından sevilme, kendini işe yarar
hissetmek, sürekli yeni şeyler öğrenme,
yeni insanlarla tanışmak, toplumda
saygı görmek, iş hayatında olumlu et-
kilerini görmedir.” dedi.

Fatih Portakal ise Türkiye’de gönül-
lülüğün az olmasının nedeninin eğiti-
min ve cüzdanların kabarık olmaması
olduğunu belirterek, “Topluma ve mil-
lete faydalı olmak için STK’lara üye
olun.” dedi. Portakal, gönüllülükte za-
manın çok önemli olduğunu ve gaze-
tecilik mesleğinin bir gönüllülük işi
olduğunu sözlerine ekledi.

Gönüllüler başarılı ve mutlu insanlardır

Neslihan KİRPİKLİ

� Turizm Araştırma ve Uygulama Biri-
mi’nin düzenlediği “Eskişehir’de Görü-
lecek Yerler” konulu konferans 25
Kasım günü birimde gerçekleştirildi.
Konferansa Yöre Turizm’den Ufuk Öz-
karatay konuşmacı olarak katıldı. Özka-
ratay, konferansta katılımcılara
Eskişehir’in tarihi ve kültürel açıdan ge-
zilecek yerleri hakkında bilgi verdi.

Eskişehir’in 13 ilçesinin ayrı birer özel-
liği olduğunu kaydeden Özkaratay, bun-
lardan İnönü ilçesinin dünyanın en iyi
hava akımına sahip olan yerlerden oldu-
ğunu söyledi. Ufuk Özkaratay ayrıca, Siv-
rihisar ve Han ilçelerinin tarihi özellikleri
ile ören yerleri Frig Vadisi, Dorleum, Ka-
racaşehir, Midas Anıtı, Pessinus, Daryle-
aum ve Karacaşehir’i anlattı.

Özkaratay konuşmasında Odunpa-
zarı ve Kurşunlu Külliyesi’nin yanı sıra
Anadolu Üniversitesi Eğitim Karikatür-
leri Müzesi, Anadolu Üniversitesi Cum-
huriyet Tarihi Müzesi, Atlıhan El
Sanatları Çarşısı, Haller Gençlik Merkezi,
Çağdaş Cam Sanatları Müzesi, Kent
Park, Sazova Bilim Sanat ve Kültür Parkı
ile Büyükşehir Belediyesi Kültür ve

Sanat Sarayı ve alışveriş
merkezileri konusunda
bilgi aktardı.

Etkinlikte Turizm ve
Otel İşletmeciliği Yük-
sekokulu Araş. Gör.

Barış Seyhan da Tu-
rizm Araştırma ve
Uygulama Birimi
konusunda bilgi
sundu.

‘İBF binası için sürreal bir çalışma yaptık’

İlhan Olam

Fatih Portakal

Ufuk Özkaratay Prof. Dr.
Ruşen Yamaçlı

Araş. Gör.
İnci Güldoğan

Doç. Dr.
Leyla Y. Tokman

Gönüllüler başarılı ve mutlu insanlardır

� Anadolu Üniversitesi, 4-5 Aralık günle-
rinde gerçekleştirilen “AIESEC Eskişehir
Uluslararası Staj Değişim Programı Tanı-
tımı Amaçlı Lokal Kongre”sine ev sahip-
liği yaptı. Etkinliğe AIESEC Eskişehir
2010-11 Pazarlama ve Dış İlişkilerden
Sorumlu Yönetim Kurulu Üyesi Elçin
Demirhan, 2009 yılı AIESEC Türkiye
Genel Merkezi Giden Öğrencilerden so-
rumlu Yönetim Kurulu Üyesi Hasan
Kutay Durmuş, Yetenek Yönetiminden
sorumlu Mehmet Ali Avcıoğlu ve 2010-
11 AIESEC Eskişehir Giden Öğrenciler-
den Sorumlu Yönetim Kurulu üyesi
İsmail Yağıcı katıldı. Etkinlikte yurt dışı
staj programına katılacak olan öğrenci-
ler ile organizasyona yeni katılan üyeler
için eğitim verildi.

Elçin Demirhan, AIESEC Türkiye’nin
en köklü 2. şubesinin 1964 yılından beri
faaliyetlerini sürdüren AIESEC Eskişehir
olduğunu söyledi.

İsmail Yağıcı ise toplantıya katılan
üyeleri “my aiesec.net” sistemi hak-
kında bilgilendirdi.

Kongrenin ikinci gününde ise AIESEC
İstanbul Eski Başkanı Melih İnanç, Mic-
rosoft Hindistan’da yaptığı staj sonu-
cunda kazandığı tecrübelerini
katılımcılarla paylaştı.
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Erasmus öğrencilerine
Avrupa Birliği semineri

‘Kişinin kendi
pazar alanını
yaratması
gerek’

Dünya Sivil
Havacılık
Günü’nü
kutladık

Duygu KEÇELİ

� İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi
(İİBF)’nin düzenlediği “Dış Ticaret İşlem-
leri” semineri 8 Aralık günü gerçekleşti-
rildi. İİBF Amfi 1’de düzenlenen
seminere, Uluslararası Ticaret Danış-
manları ve Eğitmenleri Derneği Başkanı
Şefik Ergönül ve Başkan Yardımcısı İlker
Acar konuşmacı olarak katıldı. Semi-
nerde, dış ticaret alanında çalışan pro-
fili, ihracat ve Türkiye’de ihracatın
durumu değerlendirildi.

Anadolu Üniversitesi Eğitim Fakültesi
Yabancı Diller İngilizce Bölümü mezunu
olan İlker Acar, dış ticaret alanında çalı-
şan profili ve dış ticarette önemli olan
unsurlar hakkında bilgi verdi. İşletmede
üretim ve satmak olmak üzere iki temel
fonksiyonun olduğunu belirten Acar,
üniversite mezunu çalışanın az olduğu
Türkiye’de üretimin çok güçlü oldu-
ğunu ifade etti. İlker Acar, 2000’li yıllarla
birlikte Çin ve Hindistan’ın üretime sıfır
maliyetle çalışma imkânını getirdiğini
ve üretimin önem kaybedip satma yete-
neğinin ön plana çıktığını söyledi. Türki-
ye’nin küçük ve orta boy işletmelerle
dolu bir ülke olduğuna dikkat çeken
Acar, dış ticarette önemli olanın uluslar-
arası pazarlama yapabilmek, belgeleme
işlemlerini doğru düzenleyebilmek ve
İngilizce bilmek olduğunu vurguladı.

İşe Başvurmada Kilit Nokta

Şefik Ergönül ise ihracatın önemi ve
işleyişi ile Türkiye’de ihracatın durumu
hakkında bilgiler verdi. Bir işi severek
yapmanın başarıda çok büyük önemi
olduğunun altını çizen Ergönül, işe baş-
vurmada kilit noktanın “Kimin yarasına
nasıl merhem olacaksınız!” ifadesi oldu-
ğunu söyledi. Şefik Ergönül, iş yaşantı-
sına başlamadan önce staj yapmanın
ve bu stajın verimli olmasının gerekli ol-
duğunu belirtti.

İhracatçı olmak için, kişinin kendi
pazar alanını yaratması gerektiğini söy-
leyen Ergönül, ihracatta seçilen hedef ül-
keyle ilgili her türlü gelişmeden
haberdar olmanın gerekli olduğunu
kaydetti. Şefik Ergönül, “Bir şirketin varlı-
ğını sürdürmek, rekabet gücünü artır-
mak, küresel rekabeti göğüslemek ve
firma ve ürün itibarını artırmak için ih-
racat yapması gerekiyor. 1975 yılından

bu yana Türkiye ihracatını
arttırdı ve bu artış, alıcıla-

rın sayesinde oldu. Tür-
kiye’de ihracatın daha
da gelişmesi için firma-
lar yeterli bilgi ile dona-

nımlı çalışanlara
ihtiyaç duyu-

yor.” diye
konuştu.

Funda ÇELEN

� Anadolu Üniversitesi Uluslararası
İlişkiler Birimi, Erasmus Öğrenci De-
ğişimi Programı ile Bahar Döne-
mi’nde yurt dışına gidecek olan
öğrenciler için gerçekleştirdiği or-
yantasyonlar kapsamında 11 Aralık
günü “Türkiye AB İlişkileri” konulu
bir seminer düzenledi. Öğrenci Mer-
kezi Salon 2009’da gerçekleştirilen
seminere Uluslararası İlişkiler Birimi
Genel Koordinatörü Öğr. Gör. Zekiye
Doğan, İktisadi ve İdari Bilimler Fa-
kültesi öğretim üyesi Doç. Dr. Özgür
Tonus ve Kültür Üniversitesi öğretim
üyesi ve Avrupa Birliği Uzmanı Can
Baydarol konuşmacı olarak katıldı.

Ortaklığın Dönemleri

Seminerin açılış konuşmasını
yapan Zekiye Doğan, Erasmus Öğ-
renci Değişim Programı ile yurt dı-
şına gidecek öğrencilerin birçok
sorunla karşılaşabileceklerini ve
düzenlenen oryantasyonların öğ-
renciler açısından çok yararlı ola-
cağını söyledi. Bu etkinliklerin,
Türkiye’yi yurt dışında nasıl temsil
edecekleri ve karşılaştıkları sorun-
larla nasıl başa çıkabilecekleri ko-
nusunda öğrencilere yardım
amacıyla gerçekleştirildiğini belir-
ten Doğan, oryantasyonların öğren-

cilere entelektüel anlamda da katkı-
sının olacağını vurguladı.

Doç. Dr. Özgür Tonus da öğrenci-
lere, “Gideceğiniz AB ülkelerinde sizi
çok sıkıştıracaklar, göreceksiniz”
dedi. Sunumuna “Nereden nereye
geldik?” sorusuyla başlayan Tonus,
Türkiye’nin Avrupa Ekonomik Toplu-
luğu’na üyeliği ve “Ortak Üyelik Baş-
vurusu” hakkındaki tarihi süreçlerle
ilgili bilgi verdi. Türkiye’nin bir dönü-
şüm yaşadığını belirten Doç. Dr.
Tonus, Ankara Antlaşması’nın bu sü-
reçteki önemine dikkat çekti.

Doç. Dr. Özgür Tonus, ortaklığın
dönemlerinden hazırlık dönemi ve
geçiş dönemini kapsayan içerikler
hakkında da öğrencileri bilgilendirdi.
“Geçiş Dönemi Katma Protokolü” ve
Türkiye’nin yaklaşımından söz eden
Tonus, bu protokolün 1 Ocak 1973
tarihinden itibaren yürürlüğe girdi-
ğini ve Avrupa Topluluğu’nun tek ta-
raflı olarak yükümlülüklerini yerine
getirirken Türkiye için 22 yıllık bir
geçiş süresini öngördüğünü söyledi.
Tonus, 12 Eylül 1980 askeri darbe sü-
recinde Avrupa’nın yaptığı ilk işin iliş-
kilerinin askıya alınması olduğunu ve
siyasi ilişkilerin durma noktasına gel-
diğini belirtti. Tonus, Yunanistan’ın
üyeliğiyle yeni ilişkilerin getirdiği bo-
yutları ve Katılım Antlaşması hak-

kında da bilgi verdi.
Can Baydarol ise AB ve Türkiye iliş-

kilerini geçmişten bugüne değerlen-
direrek, Türkiye’nin dış politika
çerçevesinde nerede ve nasıl durdu-
ğunu ve Avrupa’nın yaklaşımlarını
anlattı. 4-11 Şubat 1945 Yalta Konfe-
ransı, iki kutuplu denge düzeyi ve
Soğuk Savaş konularında bilgi veren
Baydarol, uluslararası ilişkilere bakıl-
dığı zaman daima çıkar ilişkilerinin
görüldüğüne ve görüleceğine dikkat
çekti. İkinci Dünya Savaşı ardından
toplanan Yalta Konferansı’nın izleri-
nin devam ettiğini kaydeden Bayda-
rol, içlerinde İngiltere Başkanı
Winston Churcill’in de bulunduğu
konferansta dünyayı paylaşma plan-
larının yapıldığını söyledi.

Çözüm Türkiye’yi Almak

AB’nin kendi içinde birçok kriz ya-
şadığını ve çözüm yollarından birinin
aslında Türkiye’yi AB’ye almaktan
geçtiğini ifade eden Baydarol, Av-
rupa Birliği’nin halen Türkiye’nin
tam üyeliği tartışmasını anlamlı bul-
madığını belirtti. “Avrupa Birliği, kriz
ortamında Avrupa’ya düzen olarak
getirilen bir fikir” diyen Can Bayda-
rol, ancak bu fikrin henüz kurulma-
mış bir yapı olduğunu sözlerine
ekledi.

Simge AKSU

� SinemaKulübü’nündüzenlediği “V.
Uluslararası İşçi Filmleri Festivali” 11-
18 Aralık günleri arasında Eskişehir
halkı ile buluştu.

Bu yıl “Güvencesizliğe Seyirci
Kalma” teması ile gerçekleştirilen fes-
tival kapsamında tekel işçilerinin ey-
leminin konu edildiği “Gördüğümüz
Kendi Yüzümüz” adlı belgesel, 14 Ara-
lık günü Kongre Merkezi’nde izlenime
sunuldu. Yönetmenliğini Ahmet Öze-

rin’in yaptığı belgeselde Tekel işçileri-
nin seksen günlük öyküsü anlatılıyor.

Her yıl olduğu gibi bu yıl da festival
kapsamındaki tüm etkinliklere katılı-
mın ücretsiz olduğu festivalde 5 yerli
uzun metraj, 20 yerli belgesel, 13
Tekel Direnişi belgeseli, 9 yerli kısa
film, 16 uluslararası belgesel ve 6 ulus-
lararası uzun metraj film gösterildi.
Filmler, Taşbaşı Kültür Merkezi, Kong-
re Merkezi Kırmızı Salon, Emek Hal-
kodası ve Gültepe Halkevi’nde

seyirciyle buluştu.
Yarışmasız bir festival olan İşçi Film-

leri Festivali’nin amacı, tüm dünyada
işçi sınıfının yaşamını ve mücadele-
sini anlatmak ve işçi sınıfı mücadele-
sine dair film veya belgesel yapan kişi
ve grupların deneyimlerini paylaş-
mak. Festival kapsamında amaçlanan
bir diğer unsur ise sinema dünya-
sında sosyal gerçekçilik akımının ye-
niden değer bulmasını sağlamak.

İşçi filmleri festivali seyirciyle buluştu

Erasmus öğrencilerine
Avrupa Birliği semineri

Serhan SEVİN

� Sivil Havacılık Yüksekokulu (SHYO),
7 Aralık günü düzenlediği tören ile
“Dünya Sivil Havacılık Günü”nü kut-
ladı. SHYO Konferans Salonu’nda ger-
çekleştirilen etkinliğe Azerbaycan Sivil
Havacılık Akademisi Rektör Yardım-
cısı Prof. Dr. Ramiz Sadıgov, SHYO Mü-
dürü Prof. Dr. Mustafa Cavcar, Türk
Havacılık ve Uzay Sanayi A.Ş. (TUSAŞ)
Hava Araçları Mühendisliği Müdürü
Akif Çetintaş, Tayyareci Vecihi Hürkuş
Müzesi Derneği Başkanı Bahadır
Gürer veVecihi Hürkuş’un kızı Gönül
Hürkuş Şarman katıldı.

İlk Teyyare Mektebi

Etkinlikte konuşan Prof. Dr. Mustafa
Cavcar, sivil havacılık alanında Azer-
baycan’la iş birliğine gideceklerini be-
lirterek, “Dünya Sivil Havacılık
Günü’ne başka bir anlam katıldı. Azer-
baycan Milli Havacılık Akademisi’nin
Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ramiz Sa-
dıgov hocamız konuğumuz. Biz 3 yıl-
dır çeşitli vesileler ile Sadıgov
hocamızla görüşmelerimizde hep bir
işten söz ettik. Bugün kendileri geldi,
buradalar ve biz o iş birliğinin temelle-
rini oluşturuyoruz. Azerbaycan’ın rah-
metli lideri Haydar Aliyev’in bir sözü
var; ‘Bir millet iki devlet’ diye. Biz aynı
milletiz, aynı dilleri konuşuyoruz.
Şimdi ise uluslararası sivil havacılık or-
tamında biz aynı millet olarak iş birli-
ğine gidiyoruz.” dedi.

Bahadır Gürer de “Türk Havacılık
tarihinin önemli simalarından olan
Vecihi Hürkuş demek, bir anlamda
Türk sivil havacılığından bahsetmek
demektir. Biz Vecihi beye bir tayyare
makinisti diyemeyiz, sadece uçak mü-
hendisi diyemeyiz, sadece pilot diye-
meyiz, pilot dediğimiz zaman bile
onun bir savaş pilotu, test pilotu ve
hayatının son dönemlerinde bir ticari
pilot olarak çalıştığını ve daha havacı-
lığın başlangıcında bir akrobasi pilotu
olduğunu unutmamalıyız. Dolayısıyla
pilotluğundan bahsedip pilot Vecihi
Hürkuş demek, onu tam olarak anla-
tamamak demektir. Vecihi Hürkuş bir
öğretmendir, başöğretmendir, 1925’te
Vecihi Bey Türkiye’nin Baştayyarecisi
olarak tanınmıştır.

Kara ve Deniz Tayyare Mekteple-
ri’nde, Türk Kuşu’nda öğretmendir.
Vecihi Bey 1932’de kurduğu “Vecihi
Sivil Tayyare Mektebi”nin öğretmeni-
dir. Pilotluğu kadar girişimciliğinden
de bahsetmek gerekir, çünkü Vecihi
Hürkuş 1932’de Türkiye’de ilk Fenni
Tayyare İnşaa Fabrikası’nı kurmuştur.
Seri üretime geçilememesine rağmen
7 uçak imal etmiştir. Havadan tanı-
tımlarla ilgili reklamcılık yapmış ve ge-
lirleriyle kurduğu havacılık kurum ve
kuruluşlarını yaşatmıştır.” diye ko-
nuştu. Konuşmaların ardından Akif
Çetintaş ise yaptığı sunumda TU-
SAŞ’ın özgün mühendislik projeleri
hakkında bilgi verdi. Etkinliğin so-
nunda Prof. Dr. Mustafa Cavcar, Akif
Çetintaş’a bir hediye de verdi.

Dünya Sivil Havacılık Günü

7 Aralık

Şefik Ergönül

İlker Acar

Bir hafta süren festivalde
bu yıl toplam 69 yapım
seyirciyle buluştu.
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ReklamOburlarıKampusteo KongreMerkeziMaviSalon0 08:00-19:00
(22Aralık’akadarsürecek.)
MarketingAnadoluKulübü

SınıfKonserio Salon20030 16:00
DevletKonservatuvarı

Öğrencilerden trombon resitali

Neslihan KİRPİKLİ

� Anadolu Üniversitesi Devlet
Konservatuvarı tarafından 30
Kasım Salı akşamı, Salon 2003’te
trombon resitali düzenlendi.

Resitalde, Öğr. Gör. Gürel Ün-
ver’in öğrencileri Eray Göver ile
Burak Ahmet Kocukçusoy
sahne aldı. İkiliye, piyanoda

Eren Yahşi eşlik etti. Eray
Göver, Lars-Erik Larsson Con-
certino’dan Allegro Pomposo,
Andante Sostenuto, Allegro Gio-
coso, Arthur Pryor’ın Blue Bells
of Scotland’den Allegro, An-
dante, Allegro, Vivace bölüm-
leri, N. Rimsky Kosakov’un
Trombone Concerto’sunun Al-

legro Vivace, Andante Canta-
bile, Allegro bölümleri ile Pen-
tatürk’ü seslendirdi. Burak
Ahmet Kocukçusoy ise F. David
Trombone Concerto’dan Al-
legro Maestoso, Andante Mar-
cia Funobre, Allegro Maestoso,
Weber’in Romance ve Aksi Şey-
tan adlı eserleri seslendirdi.

‘Boşluktaki
Oluşum’
Ankara’da
Hale KARAKAYA

� Üniversitemiz öğretim üyesi Yard.
Doç. Dr. Dilek Alkan Özdemir, 11 Aralık
Cumartesi günü, Kale Galerileri Anka-
ra'da ikinci kişisel sergisini açtı.
İç ve dış boşluk
arasında oluşan
organik doku
yani seramik
yapıda gele-
neksel ve mo-
derni
harmanlaya-
rak hazırlanan
‘Boşluktaki Olu-
şum’ adlı sergi, Ankaralı
sanatseverlerden yoğun ilgi gördü.
Yard. Doç. Dr. Dilek Alkan Özdemir, se-
ramik sanatını, işlevselliği nedeniyle
sanatların en eskisi ve insanların ilk
buluşlarından biri olarak tanımlarken,
insanoğlunun ihtiyaçları doğrultu-
sunda kap gereksinimiyle ortaya çıkan
mütevazı sanat alanının günümüzde
çağdaş sanatlar arasında yerini aldı-
ğını söyledi.

BaşarıPsikolojisiZirvesio KongreMerkeziSalonAnadolu0 09:00-17:00
İletişimKulübü

2200  AArraallııkk  / Pazartesi

Turizmde Tüketici Haklarıo Turizm Araştırma ve Uygulama
Merkezi  0 12:15 - 13:15
Turizm Araştırma ve Uygulama
Merkezi 

İnternet Yayıncılığı ve Girişimcilere
Fırsatlaro Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 14:00 - 16:00
İletişim Bİlimleri Fakültesi

"Burası Neresi? Ben Kimim?" o Salon 20090 18:00 - 20:00
Uluslararası İlişkiler Birimi

Klasik Müzik Resitali o Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu0 14:00 - 16:00
Devlet Konservatuvarı

2211  AArraallııkk  / Salı

Turkish Conversation For Foreign
Students o Kongre Merkezi Mavi Salon0 11:00 - 12:00
Turizm Araştırma ve Uygulama
Merkezi 

2222  AArraallııkk  / Çarşamba

Nezih Danyal 50. sanat yılını kutluyor
Hande ÇEVİK

� Anadolu Üniversitesi Karikatür Sa-
natını Araştırma ve Uygulama Mer-
kezi (KSAUM)’nce, 8 Aralık Çarşamba
günü, Eğitim Karikatürleri Müzesi’nde
açılan sergiyle, karikatür sanatçısı
Nezih Danyal’ın sanattaki 50. yılı kut-
landı. Açılışa, eski rektör Prof. Dr.
Engin Ataç, KSAUM Müdürü Prof.
Atila Özer, sanatçı Nezih Danyal ile
çok sayıda konuk katıldı. 

Eski rektör Prof. Dr. Engin Ataç, açı-
lışta yaptığı konuşmada, müze çalış-
malarında emeği bulunan Nezih
Danyal’a teşekkür ederek, “Nezih

Danyal, üniversitede ilk müze çalış-
malarını başlattığımız dönemden
başlayarak 2000 yılının başına kadar
bu müzenin kuruluşuna çok büyük
destek vermiştir. Zaten 50. yıl sergisi-
nin bir tanesinin Eskişehir’de olması
bize niyetini gösterir. Nice 50 yıllar di-
liyoruz” dedi. Prof. Dr. Ataç, Prof. Atilla
Özer tarafından tasarlanan seramik
heykelciği Nezih Danyal’a hediye etti. 

Almanya, Hollanda, Fransa, İngil-
tere, İran, Mısır, Japonya, Polonya ve
Kıbrıs’ta sergilenen eserlerden seç-
meler bulunan sergi, yıl sonuna kadar
gezilebilecek.

Duygu KEÇELİ

� HSBC Bankası People Tiyatro Ku-
lübü, Artiz Mektebi adlı oyunu ile, 11
Aralık Cumartesi günü, Anadolu Üni-
versitesi Sinema Anadolu´da sahne
aldı. Bedensel Engellilerle Daya-
nışma Derneği yararına sahnelenen
oyunu izlemeye gelenler arasında
Eskişehir Vali Yardımcısı Ekrem Ballı
ve eşi Gönül Ballı, Bedensel Engelli-
ler Dayanışma Derneği Genel Baş-
kanı Kemal Demirel, Sakatlar

Derneği Şube Başkanı Cafer Eşen ile
çok sayıda konuk vardı.

Banka çalışanlarının sahneye
koyduğu oyunun yönetmenliğini
Apo Kaya, proje koordinatörlüğünü
ise Feyza Genç üstlendi. 

Sosyal sorumluluk projesi kapsa-
mında sergilenen tiyatrodan Eski-
şehir’de elde edilen gelir ile 20
tekerlekli sandalye Bedensel Engel-
lilerle Dayanışma Derneği’ne ba-
ğışlandı.

‘Yaşasın Barış’
Kosova’da
sahnelendi

� Anadolu Üniversitesi Devlet Konser-
vatuvarı öğretim üyesi Prof. Dr. Hasan
Erkek’in ‘Yaşasın Barış’ adlı çocuk
oyunu, 6 Kasım  Cumartesi günü, Koso-
va’nın Prizren kentinde bulunan Nafiz
Gürcüali Türk Tiyatrosu’nda, Nafiz Gür-
cüali tarafından sahneye konuldu.
Sahne tasarımı Etem Kazaz tarafından
gerçekleştirilen oyunun kostüm tasarı-
mında Samka Ferri, ışıkta Asım Mon-
govci ve Deniz Dadale, müzikte Hüseyin
Kazaz, müzik aranjörlüğünde Ali Baba-
yunus, koreografi ve müzik efektlerinde
Deniz Dadale görev yaptı. Oyunda
Özgür Bütüç, Ebru Renda, Hayrullah Şü-
kürtak, Deniz Dadale, Asım Mongovci,
Hüsein Minc, Abdullah Papiç, Hadis
Şero Yarem Vırmiça, Zani Arapi, Merve
Pala, Ramiz Laç, Kemal Şar, Bekir Hoca-
lar ve Etem Kazaz yer aldılar. 

Sahnede bankacılar vardı

Farklı Toplumsal Tabakalarda
Toplumsal Hareketlilik ve Yaşam
Tarzlarıo Salon 2009 0 14:00 - 17:00 
Edebiyat Fakültesi

Doç. Yuri Semenov ve Öğrencilerio Salon 2003 0 19:00 
Devlet Konservatuvarı

Unilever Şirketi ile
Kariyer Sohbetlerio Salon 20090 15:00
Kariyer Kulübü

2233  AArraallııkk  / Perşembe

Avrupalıların Türkiye'ye Bakışıo Kongre Merkezi Salon Anadolu 0 17:00 - 19:00 
Uluslararası İlişkiler Birimi

Öncesi ve Sonrası ile Referandumo Kongre Merkezi Kırmızı Salon 0 14:00 - 17:00 
Düşünce ve Hukuk Kulübü

Yard. Doç. Dr.
Dilek Alkan
Özdemir

Nezih 
Danyal
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‘Yabancı dil 
üç büyük 
sektörde 
çok önemli’
Neslihan KİRPİKLİ

� Eğitim Fakültesi’nin düzenlediği “Ya-
bancı Dilin Turizmde Kullanımı” ko-
nulu konferans 10 Aralık günü
gerçekleştirildi. Eğitim Fakültesi Semi-
ner Salonu’nda gerçekleşen etkinliğe
turizm işletmecisi Zekai Aydın konuş-
macı olarak katıldı. Aydın, konuşma-
sında turizm kavramı ve yabancı dil
kullanımının önemine dikkat çekti.  

Aydın, iletişim ve iletişim teknolojile-
rinin hızla geliştiği günümüzde bilim
ve teknolojideki gelişmelerin çağı et-
kisi altına aldığını ve bunun önemli bir
değişiklik olduğunu söyledi. Aydın,
“Toplumsal ve siyasi değişkenliği etki-
leyen en önemli öğe ise bilişim ve ileti-
şimin hızlı bir şekilde gelişmiş
olmasıdır. Bu durum, kurum ve kuru-
luşların çalışma alanlarındaki gelişme-
leri ve yenilikleri izleyebilmesini,
uyum sağlamasını ve güncel bilgi akı-
şını sağlamaktadır. Bu çerçeveden ba-
kıldığında bireyin mesleki eğitimi, iş
yaşamında karşılaşacağı olası yeni ko-
şulların gerektirdiği değişimi sağlama-
lıdır. Mesleki eğitimde aşırı
uzmanlaşmaya yavaş yavaş son veril-
melidir. Uzun vadede iş konusunda ki-
şinin ihtiyacı değişebilir ve yeni
alanlar gelişebilir. Bireylere dar bir
meslek anlayışı ile tek bir meslek öğ-
renmek yerine işi ile ilgili sorunları çö-
zebilecek, yeni gelişmeleri takip
edebilecek geniş tabanlı mesleki eği-
tim verilmelidir.” dedi.

Turist Sayısı 26 Kat Arttı

Her alanda sürdürülebilir bir geliş-
menin sağlanması için yaşam boyu
öğrenme ile birlikte uluslararası stan-
dartlara uygun bir meslek eğitiminin
zorunlu olması gerektiğini kaydeden
Aydın, sözlerini şöyle sürdürdü: “Küre-
sel rekabet ancak bu gibi bilgi ve be-
ceri ile donatılmış insan kaynakları ile
yönetilebilecektir. Bugünün bireyi,
mesleğini, bildiği yabancı dillerle bes-
leyerek edinilen bilgi ve becerilerini iş
yaşamına aktarabilmelidir.” 

Aydın, “Yabancı dil 3 büyük sektör
olan üretim, hizmet ve eğitim sektörle-
rinde çok önemli yere sahip. İşe alım-
larda firmaların özellikle istedikleri,
yabancı dil yetisini iyi bir şekilde orga-
nize edebilen, iyi bir diksiyon kabiliye-
tine sahip ve mesleki anlamda geniş
kelime haznesini kullanabilen kişiler
ve bu kişiler, insan kaynağı olarak ba-
şarılı olabilirler.” diye konuştu. 

Özellikle son 20 yıldır Türkiye’de tu-
rizmin daha farklı bir noktaya geldi-
ğini savunan Aydın, 20 yıl öncesine
göre turist sayısının yaklaşık 26 kat ar-
tığını söyledi. Zekai Aydın, konuşması-
nın ardından öğrencilerin sorularını
yanıtladı.

� Güzel Sanatlar  Enstitüsü’nün,
sanat ve tasarım alanlarındaki
araştırmaların niteliğini arttır-
mak, akademik birikim ve dene-
yime sahip, kendi alanında
yetkin, toplumsal sorunlara du-
yarlı, kültürel birikimi ve becerisi
olan, değer yaratan sanatçı ve ta-
sarımcılar yetiştirmek amacıyla
2008 Bahar Yarıyılı’nda  faaliyete
geçtiğini belirten enstitü müdürü
Prof. Atilla Atar, “Enstitümüzün
bir amacı da yenilikçi, özgün
sanat eseri ve tasarımı üretebil-
mek ve ürettiklerinin sunumunu
yapabilmek, sanat ve kültür
ortamında kendi yerlerini ta-
nıyabilme sürecini öğrencile-
rine aşılamaktır. Enstitümüz
bünyesindeki 12 lisansüstü
programı, çağdaş dünyanın ih-
tiyaç duyduğu algı şeklini bi-
limsel ve sanat
kültürü alanındaki
araştırmalarla  te-

mellendiren  bireylerin arayışla-
rına olanak sağlayan içerikteki
derslerden oluşur.” dedi.

Doktoraya Eş Değer 

Prof. Atilla Atar, “Enstitüdeki
doktoraya  eş değer  sanatta ye-
terlilik programı, özgün bir sanat
eserinin ortaya konulmasını,
müzik ve sahne sanatlarında ise
üstün bir uygulama ve yaratıcı-
lığı amaçlayan bir lisansüstü
programıdır. Tez hazırlayan öğ-
renci, elde ettiği sonuçları sergi
veya proje, resital-konser, temsil
gibi çalışmaları hazırlayan öğ-
renci ise, çalışmasını açıklayan
bir metni veya çalışmasını belge-

l e y e n
d o k ü -
man ve
m a l z e -
m e l e r i
sunmak
ve çalış-

masını jüri önünde sözlü olarak
savunmak zorundadır” diye ko-
nuştu.

Başvuru Koşulları 

Enstitüye başvuru ve öğrenci
seçme koşulları hakkında da Prof.
Atar şunları söyledi: “Yüksek li-
sans ve sanatta yeterlik için Güzel
Sanatlar Fakültesi ve Devlet Kon-

servatuvarı’na bağlı anasanat dal-
larında ALES puanı aranmamak-
tadır. Aday öğrenciler, ALES
sınavı için harcayacakları çaba
ve zamanı, yabancı dil puanını
yükseltme avantajına dönüştür-
mek için kullanmalıdır.  Aday-
ların başarı notu; yabancı dil
puanının %25’i (yüksek lisans
için en az 50, sanatta yeterlik
için en az 60 puan), lisans ve
yüksek lisans not ortalaması-
nın %25’i (yüksek lisans için
4.00’lük sistemde en az 2.00,
100’lük sistemde en az 50, sanatta
yeterlik için lisansa dayalı en az
2.70 veya  67.5, yüksek lisansa da-
yalı en az 3.00 veya  75 olmalı)   ve

en az 60 puan olmak koşuluyla ye-
tenek sınav sonucunun % 50 ‘si
alınarak hesaplanır. Başarı sırala-
ması en yüksek puandan en
düşük puana doğru yapılır. Ayrın-
tılı bilgi  www.gzsens.anadolu.e-
du.tr adresinden alınabilir”.

Sanat ve Tasarım Etkinlikleri

Prof. Atilla Atar şunları kay-
detti: “Öğrenciler, önceden edin-
dikleri bilgi ve becerileri
doğrultusunda, alanına yön ve-
recek sanatsal eleştiri yöntemleri
ve araştırma yöntemleri konula-
rında bilgiye sahip olurken, yara-
tıcılık ve ustalık düzeyinde bir
sanat eserini ve tasarımı tek baş-
larına üretebilmeyi, ürettikleri-
nin sunumunu yapabilmeyi,
sanat ve kültür ortamında kendi
yerlerini tanıyabilmeyi  de li-
sansüstü eğitim-öğretim süre-
cinde yaşamaktadırlar. Bu
kapsamda Güzel Sanatlar Ensti-
tüsü olarak, öğrencilerimizin bir

yılda gerçekleştirdikleri sanat ve
tasarım çalışmalarıyla  2000-
2010 öğretim yılı sonunda Kü-
tüphane Sergi Salonu’nda
kataloglu bir sergi düzenledik.
Bu sergiyi, 30 Ekim- 7 Kasım
2010 tarihleri arasında  Artİst
2010  20. İstanbul Sanat Fua-
rı’nda  çok geniş  izleyici kitle-
sine sunulan  daha kapsamlı  bir
karma sergi izledi. Öğrencileri-
miz ayrıca, öğretim yılı boyunca,
etkinliklerini gerek bireysel ge-
rekse grup olarak farklı mekan-
lardaki  gösteri, dinleti, temsil,
performans ve  sergileriyle de
sürdürmektedirler” diyerek söz-
lerini tamamladı.

Mine Demirel

� Sanat ve Tasarım alanların-
daki araştırmaların niteliğini
artırmak, akademik birikim ve
deneyime sahip, kendi ala-
nında yetkin sanatçı ve tasa-
rımcılar yetiştirmek amacıyla
2008 yılında faaliyete geçen
Güzel Sanatlar  Enstitüsü 12
anasanat dalı programıyla
çağdaş gelişmeler paralelinde
eğitim vermeyi sürdürüyor.

Geleceğin sanatçı ve tasarımcılarını  yetiştiren enstitü:

Güzel Sanatlar Enstitüsü

Prof. Atilla Atar / Enstitü Müdürü

ANASANAT/ ANABİLİM DALI
PROGRAMLARI:

• Baskı Sanatları Anasanat Dalı 
• Cam Anasanat Dalı 
• Çalgı Yapımı Anasanat Dalı
• Çizgi Film ( Animasyon)
Anasanat Dalı
• Grafik Anasanat Dalı
• Heykel Anasanat Dalı
• İç Mimarlık Anasanat Dalı
• Müzik ( Piyano, Üflemeli  ve
Vurmalı  Çalgılar, Yaylı Çalgılar)
Anasanat Dalı
• Resim Anasanat Dalı
• Sahne Sanatları Anasanat Dalı
(Opera,Tiyatro) Üç büyük ilimiz
dışında kurulmuş olan ilk li-
sansüstü eğitim programı
• Seramik  Anasanat  Dalı
• Sanat  Bilimi Anabilim Dalı

Baskı Sanatları, Cam, Çalgı Ya-
pımı ve  Çizgi Film  Anasanat Dal-
ları ile Sanat Bilimi Anabilim Dalı,
ülkemizde ilk kez Anadolu Üniver-
sitesi Güzel Sanatlar Enstitüsü
bünyesinde açılan lisansüstü eği-
tim programlarıdır.

Burçak 
Balamber /
Tavşan

Emin Bakan

Gençer Cerit

Güzel Sanatlar Enstitüsü Öğrencileri 20. İstanbul Sanat Fuarı’nda

Zekai Aydın

Geleceğin sanatçı ve tasarımcılarını  yetiştiren enstitü:

Güzel Sanatlar Enstitüsü



� Genel olarak insanların bilime
bakış açısı çok dar. İnsanların
büyük çoğunluğu hayatlarını
bilim organlarının içinde yürüt-
tüklerinin henüz farkında değil-
ler. İçlerinde bulundukları
olguları ve olayları öğrenmek is-
temiyorlar. İnsanlar arkalarında
bıraktığı izlerin farkında bile de-
ğiller. Kullandığı materyallerin
avantajlarını gözlemlerken dezavan-
tajlarını da gözlemlemek çok önemlidir. Gereksiz olarak kul-
lanılan otomobillerin çıkarttığı CO2, atık ilaçların çevreye
verdiği zararlar, bilinçsizce yok edilen canlılar vs. içinde bu-
lunduğumuz dengeyi bozmaktadır. Gelecek nesillere daha
iyi doğal ortamlar bırakmak için insanlar bilimle daha ilgili
olmalılar ki bilinçli davranabilsinler.

� Günümüz Türkiye’sinde üniversi-
telerimizde sağlanan koşullar as-
lında nitelikli insan gücünün
yetiştirilmesi için yeterlidir. Fakat
yetiştirilen insan gücü gerekli ilgiyi
görememekte. Bir biyoloğun yap-
ması gereken işleri, gerekli bilgi ve
donanımdan uzak insanlara yaptı-
rılması yanlış sonuçlar doğurabilir.
Bu da Türkiye’de bilime verilen
önemin bir işaretidir. Ayrıca bilimle
ilgili bazı konuların toplum tarafından hala tabu sayılması da
bilime yaklaşımın diğer bir göstergesi sayılabilir.

� Türkiye’de ne yazık ki bilime ge-
reken önem verilmemektedir. İn-
sanlarımız dünyamız ve hayatımız
için bilimin gerekliliğinin farkında
değiller. Özellikle çevremize, do-
ğamıza sahip çıkmak yerine onlar
daha çok tüketip daha çok zarar
vermektedirler. Kuruyan nehirler,
yok olan bitki örtüleri, kaybol-
maya yüz tutmuş canlı türleri…
bunların hepsinin önüne geçmek
için insanlarımızı bilinçlendirmek gerekiyor. Bunda da en
büyük biz biyologlara düşüyor. Zengin doğamıza sahip çık-
malı ve daha güzel bir dünya için hep birlikte çabalamalıyız.

� Türkiye’de bilime yeterince önem
verilmediğini düşünüyorum. Bilim
bazı üniversitelerde insanların bir
şeyler yapma çabasıyla sınırlı. Ye-
tersiz çalışma alanları, bilim insan-
larına gereken önemin ve yaşam
standartlarının verilmemesinin ne-
deni de yine bilime olan bakış açı-
mızda aranabilir. Türk toplumunda
bilimde ciddi yenilikler yapabilecek
nesiller yetişiyor. Ancak bu neden-
lerden dolayın bu kişiler toplumda eriyip kaybolmakta veya
diğer ülkeler için çalışmaktalar.

� Ülkemizde bilime ve bilim in-
sanlarına gereken değer verilme-
mekte. Bundan dolayı
ülkemizdeki beyinler başka dev-
letler tarafından kullanılmakta.
Bu durum devletimizin bilime ne
kadar değer verdiğini göstermek-
tedir. Bilime olan bu yaklaşımın
zaman kaybetmeden değişmesi
gerekmektedir. Dünyadaki geliş-
miş ülkelerle aramızdaki bu
büyük farkı kapatabilmek için gerekli beyinlerin bizde fazla-
sıyla olduğunu unutmayalım.

� Türkiye’de bilime verilen değer
ve gösterilen ilgi oldukça kısıtlı.
Gelişmekte olan bir ülke olduğu-
muzdan ve yeterli maddi destek
sağlanamadığından yeterince bi-
limsel çalışma yapılamamakta.
Bu destek eksikliğinden dolayı
bilim insanı yetiştiren Fen Fakül-
tesi’ndeki mezunlar potansiyel
işsiz veya öğretmen olmakta. Ay-

rıca, ülkede bilimsel çalışma yapan kurumlara verilen destek
yetersizliği de göz önüne alınacak olursa bilim alanında ol-
dukça geride olduğumuz gerçeği ortaya çıkmaktadır.

İsmail Karateke  

� Türkiye’de bilime gereken öne-
min verilmediğini düşünüyorum.
Gerçekleşemeyen yüzlerce proje
bunun ispatı bence. Gereken
önem verilmediğinden imkanlar
da kısıtlı. Bu nedenle, bir çok ye-
tenekli insan yurt dışına yerleş-
mekte. Beyin göçlerinin mevcut
olduğu bu ülkede bilimsel geliş-
menin artışından da söz edile-

mez. Bunun yanı sıra maddi
yetersizlikten dolayı tamamlanamayan hatta varlığı bile du-
yulmayan projeler bilimin ne kadar arka plana atıldığının gös-
tergesidir. Umarım zamanla bu durum değişir ve bilim
gereken önceliğini alır. 

Gülşah Türkoğlu 
� Ülkemizde bilimin gelişmesi için
çalışan çok değerli akademisyen-
ler var. Fakat gerekli çalışma or-
tamı ve ekonomik destek
sağlanmadığı sürece bilimin ülke-
mizde gelişmesini bekleyemeyiz.
İnsanlar ve çevre için yapılan fay-
dalı çalışmalar toplumun dikka-
tini çekecektir. Fakat Türkiye
maalesef bunu başaramamıştır.
Gelişmiş dünya ülkelerinin yap-

mış olduğu çalışmalar ülkemiz tarafından dikkatle takip edil-
mektedir. İnanıyorum ki, Türkiye gelecekte yapılacak bilimsel
çalışmalarda adını duyuracaktır. İnsanların bilime olan yak-
laşımını da değiştirecek ve merakını artıracaktır.

� Türkiye’de bilimin gün geçtikçe
ilerlediğini düşünüyorum. Her ne
kadar henüz Avrupa’daki standart-
ları yakalayamamış olsak da far-
kındalığımız eskiye oranla daha
çok. Temel bilimler olan Biyoloji,
Kimya,Fizik gibi alanlar Avrupa ül-
kelerindeki gibi önemsenmiyor.
Aslında gerçekleştirilen tüm bi-
limsel araştırmalar bu temel bi-
limleri kapsamaktadır. Umarım

ülkemizde de temel bilimlerin ilerlemesi ve teşvik edilmesinde
gerekli olan destek sağlanır. Böylece kendi konularında yetiş-
miş bir çok kişi sahip olduğu değere ulaşır.

Duygu Yüce

� Türkiye’de bilim adına atılan
adımlar genellikle hüsran verici şe-
kilde sonlanır. Karşı karşıya kaldı-
ğımız durumlar gösteriyor ki ne
kadar faydasız bir süreç içinde çır-
pınıp duruyoruz. Dünyada bilim
insanlarına gereken önem fazla-
sıyla verilirken bizim ülkemizde
potansiyel işsiz gözüyle bakılıyor.
Türkiye sadece bugünü kurtar-
maya çalışıp geleceğe hiçbir şekilde
yatırım yapmazken Avrupa ülkeleri gelecek vadeden gençleri
kendi bünyesinde toplayan onlara kendi işlerini yapmalarını
sağlayıp güzel bir gelecek verirken, Türkiye bu gençleri kendi
alanından uzaklaştırıyor. Türkiye’nin bilime yaklaşımı bu yaz-
dıklarımdan fazlası değildir.

Mehmet Asım 
� Bilime yaklaşımı ülke ismi ola-
rak baz alırsak Türkiye’nin bilime
yaklaşımı olumlu ve gelişen sevi-
yede olduğunu düşünüyorum.
Fakat insan profili açısından bilim
maalesef toplumumuzda dogma-
tik soyut düşüncelerin arkasında
kaldığını düşünüyorum. Ülke-
mizde çok önemli bilim adamları
olmasına rağmen gerek çalışma
alanının kısıtlı olması gerekse ilginin az ol-
ması nedeniyle çalışmalarını yurt dışında yapmaları bilimin
gelişmekte olduğunu düşündüğüm Türkiye’nin en önemli
zaaflarından biridir. Eğer biz bilimde öncü olabilecek insan-
ları bu ülke ve insanı adına çalışabileceği insan ve düşünce
profilini yaratabilirsek Türkiye’nin bilime yaklaşımının daha
da gelişeceğini düşünüyorum.

Özgür Öztürk 

� Türkiye’de bilime yeterince
değer verilmediğini düşünüyorum.
Üniversitelere temel bilim eğitimi
için alınan öğrenci sayısının fazla
olması dönem içinde akademis-
yenlerin bilimsel araştırma yap-
mak için ayırabileceği süreyi
kısıtlamakta ve bu öğrenci fazla-
lığı ister istemez eğitim kalitesini
de düşürmektedir. Bu nedenle
yeterince bilimsel araştırma ya-

pılmadığını düşünüyorum. Ayrıca, Fen Fakültesi mezunlarının
iş imkanlarının kısıtlı olması ve öğretmen olma çabası ülke-
mizde yeterince bilimsel araştırma olmadığını ve ARGE ko-
nusunda eksikliklerimizin olduğunu göstermektedir.

F.Sultan Karaalp 

Emine Sarıca

� Öncelikle bir üniversite öğren-
cisi olarak gördüğüm tablodan hiç
memnun değilim. Okulumuzda bi-
yoloji ve kimya okuyan öğrenciler
bile bilime hala çok uzak. Türki-
ye’deki genel bakış ise bununla
paralel yönde. İnsanlar bilim ge-
reksizmiş gibi bir görüş içeri-
sinde. Gereken önem ve
bilgilendirme süreci ülkemizde
her şeyde olduğu gibi bu konuda da
eksik kalmış durumda.

Canser Buğra Bediz 

Semih Ergen  

� Türkiye’de bilim insanı olarak
ciddiye alındığımı düşünmüyorum.
Ne okuyorsun sorusuna cevap ola-
rak Biyoloji dediğim zaman ileride
ne işle meşgul olacağımın bile an-
laşılmadığını düşünüyorum.
Cevap olarak biyolog dediğimde
tam olarak ne iş yapacağımı, ne
sıfat kazanacağımı soruyorlar.
Açıkçası pek de verebilecek bir

cevabım olmuyor. İnsanlar bir bankada çalış-
madan ya da doktor olmadan düzenli bir maaş alabileceğim
bir meslek adı bekliyor benden. Aslında insanların bu bakış
açısına şaşırmıyorum. Bilimin önemini pek kavrayamadık.

Jiptun Torosoğlu 

AnadoluHaber

Osman Palabıyık 

Ayşenur Ulupınar

Türkiye’de bilime gereken önem veriliyor mu?
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Mehmet Yakup Afacan  

Fen Fakültesi Öğrencilerine Sorduk:

Gökhan Türkmen 


